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PROTOKÓŁ Nr XVIII/08 
z sesji Rady Gminy Ornontowice, która odbyła si ę w dniu 30.01.2008r. 

w godz. 15 15 – 2100 w sali konferencyjnej Rady Gminy. 
 
 
Obecni według załączonej listy obecności - załącznik nr 1, 2  do protokołu. 
 
Ad. 1 i 2 
Przewodniczący Rady Gminy powitał obecnych na sesji radnych oraz przybyłych 
zaproszonych gości stwierdzając, Ŝe na statutowy stan 15 radnych obecni są 
wszyscy, co stanowi sesję prawomocną do podejmowania uchwał.  
 
W dalszej kolejności przeszedł do odczytania porządku obrad :  
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Uwagi do porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
4. Odpowiedzi na interpelacje radnych.  
5. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Stałych z prac między sesjami. 
6. Informacja o realizacji uchwał i pracy Zespołu Kierującego Urzędem Gminy 
między sesjami. 
7. Informacja Wójta i Skarbnika Gminy o sytuacji finansowej Gminy. 
8. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) zatwierdzenia planów pracy Rady Gminy i Komisji Stałych na I półrocze 2008 
roku. 
b) zatwierdzenia zestawienia przychodów i wydatków Gminnego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na rok 2008, 
c) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i Wodociągowej w 
Ornontowicach, 
d) dopłaty do ceny wody i ścieków dla wszystkich odbiorców na terenie Gminy 
Ornontowice, 
e) udzielenia pomocy finansowej Gminie Łaziska Górne na współfinansowanie 
zadania – zorganizowanie X Powiatowego Festiwalu Piosenki i Poezji 
propagującej zdrowy styl Ŝycia „KROKUS – Łaziska Górne” 2008, 
f) zmiany w Uchwale Rady Gminy dotyczącej opłat za świadczenia gminnego 
przedszkola publicznego w Ornontowicach, 
g) wydania stanowiska do „Planu programów zdrowotnych dla mieszkańców 
powiatu mikołowskiego na rok 2008” opracowanego przez Starostwo Powiatowe 
w Mikołowie w ramach konsultacji programów,  
h) wyraŜenia zgody na wydzierŜawienie gruntów pod parking przy ul. śabik na 
terenie Gminy Ornontowice w trybie bezprzetargowym na okres dłuŜszy niŜ 3 lata, 
i) wyraŜenia zgody na wydzierŜawienie gruntów pod kiosk RUCH na terenie 
Gminy Ornontowice na okres krótszy niŜ 3 lata, 
j) rozpatrzenia skargi mieszkanki gminy Ornontowice dot. działalności Gminnego 
Ośrodka Zdrowia w Ornontowicach. 
9. Informacja o realizacji inwestycji w gminie. 
10. Sprawy bieŜące.  
11. Interpelacje radnych. 
12. Wolne głosy i wnioski. 
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13. Zakończenie sesji. 
 
 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 3 
Protokół z ostatniej sesji zostały przyjęty jednogłośnie, bez uwag. 
 
Ad. 4 
Odpowiedzi na interpelację radnego Kotyczki, odnośnie budowy kanalizacji 
sanitarnej i deszczowej – zlewnia Ornontowice Południe podzlewnia K3 zad. II, która 
wpłynęła na ostatniej sesji Rady Gminy udzielił Zastępca Wójta.  
 
Nawiązując do odczytanej odpowiedzi, radny Kotyczka zapytał czy jako radnemu 
przysługuje mu prawo do informacji, o które dokładnie posesje chodzi. Ponadto 
oznajmił, Ŝe skoro nie ma pozwolenia na budowę to dlaczego inwestycja widniała 
jako inwestycja do wykonania. Zdaniem radnego przy prowadzeniu takiej inwestycji 
nie moŜna kilka lat wstrzymywać budowy z powodu 1 człowieka.   
 
Przewodniczący Rady wtrącił, Ŝe nie będziemy w tej chwili rozstrzygać tego tematu 
bo nie chodzi w tym przypadku tylko o 1 mieszkańca ale równieŜ o instytucję (brak 
uzgodnień z koleją). Wyraził nadzieję, Ŝe Wójt zrobi wszystko aby to pozwolenie 
uzyskać.  
 
Ad. 5 
Przewodniczący Komisji Stałych odczytali kolejno protokoły z poszczególnych 
posiedzeń Komisji, które miały miejsce od ubiegłej sesji Rady Gminy. 
 
Ad. 6 
W tym punkcie Wójt Gminy odczytał informację o realizacji uchwał Rady Gminy i 
pracy Zespołu Kierującego Urzędem Gminy między sesjami, a jej treść stanowi 
załącznik nr 3  do protokołu . 
 
Ad. 7 
Będąc przy temacie dotyczącym sytuacji finansowej gminy, Wójt Gminy oddał głos 
Pani Skarbnik, która przedstawiła zestawienie dochodów na dzień 31.12.2007r., 
którego treść stanowi załącznik nr 4  do protokołu . 
 
 
W tym miejscu nastąpiło wręczenie nagród osobom, które zyskały pierwsze trzy 
miejsca w Konkursie „Świąteczne Ornontowice 2007/2008” na najładniej  
udekorowaną posesję w okresie Świąt BoŜego Narodzenia w kategoriach: 

� „Całościowe udekorowanie posesji”, 
� „Ciekawy element dekoracji świątecznej”. 

 
 
Ad. 8 
W tym punkcie radni dyskutowali nad projektami poszczególnych uchwał: 
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a) w sprawie: zatwierdzenia planów pracy Rady Gminy  i Komisji Stałych na I 
półrocze 2008 roku. 
 
W związku z brakiem  uwag przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała Nr XVIII/118/08 w sprawie: zatwierdzenia planów pracy Rady Gminy i 
Komisji Stałych na I półrocze 2008 roku na stan 15-tu radnych została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik nr 5  do protokołu. 

 
b) w sprawie: zatwierdzenia zestawienia przychodów i wydatków Gminnego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na rok 2008. 
 
Projekt pokrótce wyjaśniła Pani Skarbnik informując, Ŝe taka uchwała tradycyjnie jest 
podejmowana co roku. W związku z brakiem  uwag przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała Nr XVIII/119/08 w sprawie: zatwierdzenia planów pracy Rady Gminy i 
Komisji Stałych na I półrocze 2008 roku na stan 15-tu radnych została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik nr 6  do protokołu. 
 

c) w sprawie: zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopa trzenie w wod ę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i Wodoci ągowej 
w Ornontowicach. 

 
Radni nie zgłosili Ŝadnych pytań do Kierownika ZGKiW obecnego na sali.  
 

Uchwała Nr XVIII/120/08 w sprawie: zatwierdzenia taryf za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków dla Zakładu 
Gospodarki Komunalnej i Wodociągowej w Ornontowicach na stan 15-tu 
radnych została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 7  do protokołu. 

 
d) w sprawie: dopłaty do ceny wody i ścieków dla wszystkich odbiorców na 
terenie Gminy Ornontowice. 
 
Po odczytaniu przez Przewodniczącego Rady poszczególnych wariantów wysokości 
w/w dopłat Przewodniczący oznajmił, iŜ słuchając protokołów z posiedzeń Komisji 
Stałych za wariantem I opowiedziała się Komisja BudŜetu i Mienia a za wariantem 0 - 
Komisja Rolnictwa. 
 
Przewodniczący zarządził podgłosowanie – za wariantem 1, (dopłata z budŜetu 
Gminy do I grupy taryfowej – odbiorcy indywidualni: 1 m3 wody w wysokości 0,20 zł + 
7 % VAT = 0,21 zł, oraz  dopłata z budŜetu Gminy do wszystkich odbiorców: 1 m3 
odprowadzanych ścieków w wysokości 2,00 + 7 % VAT = 2,14 zł), opowiedziało się 
11 radnych, tak więc ten wariant zyskał największe poparcie radnych.  
 
Wójt wyjaśnił radnym jak będzie wyglądała wysokość dopłat, przyjmując ten wariant. 
(dopłata z budŜetu gminy wyniesie ok. 130 tys. zł do gospodarki ściekowej i ok. 42 
tys. zł do ceny wody).  
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Uchwała Nr XVIII/121/08 w sprawie: dopłaty do ceny wody i ścieków dla 
wszystkich odbiorców na terenie Gminy Ornontowic na stan 15-tu radnych 
została przyjęta 12 głosami „za”, zero przeciwnych i 3 wstrzymujących się 
i stanowi załącznik nr 8  do protokołu. 

 
e) w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Gminie Ł aziska Górne na 
współfinansowanie zadania – zorganizowanie X Powiat owego Festiwalu 
Piosenki i Poezji propaguj ącej zdrowy styl Ŝycia „KROKUS – Łaziska Górne” 
2008. 
 
Po odczytaniu projektu uchwały radny Milanowski zainteresowany był czy 
wspomniane środki pochodzą z przeciwdziałania alkoholizmowi. Pani Skarbnik 
potwierdziła, dodając Ŝe konieczne jest w tym wypadku podjęcie dodatkowej 
uchwały. Radny Kaczor spytał czy inne gminy finansują Gminie Ornontowice jakieś 
imprezy. Skarbnik odpowiedziała, Ŝe tak. 
 

Uchwała Nr XVIII/121/08 w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Gminie 
Łaziska Górne na współfinansowanie zadania – zorganizowanie X 
Powiatowego Festiwalu Piosenki i Poezji propagującej zdrowy styl Ŝycia 
„KROKUS – Łaziska Górne” 2008, na stan 15-tu radnych została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik nr 9  do protokołu. 

 
f) w sprawie: zmiany w Uchwale Rady Gminy dotycz ącej opłat za świadczenia 
gminnego przedszkola publicznego w Ornontowicach. 
 
Temat przybliŜyła Pani Skarbnik nawiązując do duŜych zachorowań wśród dzieci 
uczęszczających do Przedszkola w m-cu grudniu. Wspomniała, Ŝe wówczas 
wyniknął problem dot. opłat za pobyt w Przedszkolu dzieci finansowanych przez 
GOPS w ramach dotacji, poniewaŜ opłata stała była dotąd niezmienna. Aktualnie 
naleŜność będzie zaleŜała  od faktycznego uczęszczania dziecka do Przedszkola.  
 
Radny Nowak spytał czy kwota zawarta w projekcie uchwały to kwota dla wszystkich 
dzieci. Skarbnik odpowiedziała, Ŝe tylko dla dzieci finansowanych z dotacji GOPS.  
 
Radny Szołtysek zainteresowany był, w jaki sposób GOPS będzie sprawdzał tę 
kwestię. Skarbnik odpowiedziała, Ŝe na podstawie list obecności.  
 

Uchwała Nr XVIII/123/08 w sprawie: zmiany w Uchwale Rady Gminy 
dotyczącej opłat za świadczenia gminnego przedszkola publicznego w 
Ornontowicach.na stan 15-tu radnych została przyjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik nr 10  do protokołu. 

 
g) w sprawie: wydania stanowiska do „Planu programó w zdrowotnych dla 
mieszka ńców powiatu mikołowskiego na rok 2008” opracowanego  przez 
Starostwo Powiatowe w Mikołowie w ramach konsultacj i programów. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, podkreślając, Ŝe radni głosować 
będą nad wydaniem stanowiska POZYTYWNEGO. 
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Uchwała Nr XVIII/124/08 w sprawie: zmiany w Uchwale Rady Gminy 
dotyczącej opłat za świadczenia gminnego przedszkola publicznego w 
Ornontowicachwydania stanowiska do „Planu programów zdrowotnych dla 
mieszkańców powiatu mikołowskiego na rok 2008” opracowanego przez 
Starostwo Powiatowe w Mikołowie w ramach konsultacji programów, na stan 
15-tu radnych została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 11  do 
protokołu. 

 
h) w sprawie: wyra Ŝenia zgody na wydzier Ŝawienie gruntów pod parking przy 
ul. śabik na terenie Gminy Ornontowice w trybie bezprzet argowym na okres 
dłu Ŝszy ni Ŝ 3 lata. 
 
Po odczytaniu projektu radny Nowak zapytał o jakim okresie dzierŜawy jest mowa. 
Wójt odparł, Ŝe wstępnie zaproponowano okres do roku 2015, ale po ostatnim 
spotkaniu ta kwestia pozostawiona jest po stronie SKOK-u i będzie zaleŜna od 
okresu, w którym inwestycja się zamortyzuje. 
 
Przewodniczący Rady spytał o terminy górne. Radca prawny odpowiedział, iŜ przy 
dzierŜawie na okres dłuŜszy niŜ 10 lat przy zamiarze zbycia tego gruntu przysługuje  
prawo pierwszeństwa. 

  
Radny Nocoń spytał o powierzchnię działki – odp.: 1347m2. 
 

Uchwała Nr XVIII/125/08 w sprawie: wyraŜenia zgody na wydzierŜawienie 
gruntów pod parking przy ul. śabik na terenie Gminy Ornontowice w trybie 
bezprzetargowym na okres dłuŜszy niŜ 3 lata, na stan 15-tu radnych została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 12  do protokołu. 

 
i) w sprawie: wyra Ŝenia zgody na wydzier Ŝawienie gruntów pod kiosk RUCH na 
terenie Gminy Ornontowice na okres krótszy ni Ŝ 3 lata. 
 
Po odczytaniu projektu uchwały Radca Prawny oznajmił, Ŝe 2 m-ce temu Rada 
podjęła uchwałę na bezprzetargowe wydzierŜawienie tych samych terenów na okres 
dłuŜszy niŜ 3 lata. Okazuje się, Ŝe NSA stwierdził, Ŝe bezprzetargowe 
wydzierŜawianie i zgoda na to  jest obwarowana  warunkami wynikającymi z ustawy 
o gospodarce nieruchomościami (art. 37), wobec czego ten warunek w naszej 
uchwale nie był spełniony. Tamta uchwała zatem zostanie uchylona. Na skutek 
zmiany przepisów prawnych konieczna jest zgoda Rady na  wydzierŜawienie 
gruntów na okres krótszy niŜ 3 lata. 

 
Uchwała Nr XVIII/126/08 w sprawie: wyraŜenia zgody na wydzierŜawienie 
gruntów pod kiosk RUCH na terenie Gminy Ornontowice na okres krótszy niŜ 
3 lata, na stan 15-tu radnych została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 
nr 13 do protokołu. 
 

j) w sprawie: rozpatrzenia skargi Pani .....  (fragment wycięty w związku z ochroną 
danych osobowych) złoŜonej na Dyrektora Gminnego O środka Zdrowia w 
Ornontowicach.  
 



 6

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał protokół z posiedzenia Komisji z dnia  
28.01.2008r, w trakcie którego Komisja badała przedmiotową skargę. Komisja w 
swym protokole wniosła o oddalenie skargi. 
 
W związku z brakiem uwag przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała Nr XVIII/127/08 w sprawie: rozpatrzenia skargi Pani ............ złoŜonej 
na Dyrektora Gminnego Ośrodka Zdrowia w Ornontowicach, na stan 15-tu 
radnych została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 14  do 
protokołu. 
 

Ad. 9 
W kolejnym punkcie Kierownik Wydziału Inwestycji – Pani Beata Drobny omówiła 
pokrótce przebieg realizowanych na terenie Gminy inwestycji. 
 
Wspomniała m.in. o: 
- zadaniach projektowych z wydatków niewygasających, 
- aktualnie prowadzonych inwestycjach wskazując uwagę na niezbędne procedury, 
- zadaniach wpisanych w  budŜecie na ten rok, 
- najbliŜszych planach inwestycyjnych. 

 
W dalszej części głos zabrał Wójt wspominając o: 

• działaniach zespołu zajmującego się przygotowaniem specyfikacji do 
rozpisania przetargu na wybór firmy, która będzie się zajmowała 
projektowaniem oczyszczalni wraz z kanalizacją sanitarną i deszczową w 
gminie, 

• przygotowaniach do zmian w planie zagospodarowania przestrzennego, 
• temacie łącznika pom. ul. Orzeską a ul. Zamkową (nawiązał do spotkania dot. 

projektu modernizacji łącznika drogowego), 
• tematyce funduszy strukturalnych, 
• zagospodarowaniu parku gminnego w nawiązaniu do Dni Ornontowic, 
• budowie chodnika przy ul. Zwycięstwa (oznajmił, Ŝe na kolejną sesję 

przedstawione zostanie to kwotowo z podziałem na etapy, precyzyjniej 
będziemy mogli odpowiedzieć na stanowisko Powiatu). 

 
Przewodniczący Rady wspomniał, Ŝe istotne jest ustalenie pewnych reguł przy 
budowie kanalizacji. Radca stwierdził, Ŝe w sytuacjach tzw. inwestycji liniowych są 2 
wyjścia: 
- moŜliwość wywłaszczenia w razie nie dogadania się z właścicielem gruntu  
- moŜliwość wystąpienia do starosty z wnioskiem (inwestor/wykonawca) o 

zobowiązanie właściciela do wpuszczenia wykonawcy w teren aby wykonać 
planowany odcinek. Pozostaje sprawa wyegzekwowania decyzji (grzywna a 
potem  egzekucja w ramach zastępczego postępowania). 

 
Raca zasygnalizował równieŜ, Ŝe jest przygotowana zmiana Kodeksu Cywilnego, 
która spowoduje podroŜenie wszystkich inwestycji liniowych o tzw. czynsz za 
słuŜebność przesyłu – z wszystkimi właścicielami gruntu trzeba będzie zawrzeć 
stosowne umowy i opłacać określoną opłatę.  
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Ad. 10 
W sprawach bieŜących przedstawiono dalsze projekty uchwał: 
 
a) w sprawie: dodatkowego wynagrodzenia rocznego za  2007r. dla Wójta 
Gminy Ornontowice. 
 
Po odczytaniu projektu głos zabrał radca Cichecki nawiązując do przywrócenia  
prawa do wypłacania 13-tek m.in. wójtom gminy. Ustawa mówi, Ŝe prawo do 
wynagrodzenia rocznego mają ci, którzy przepracowali efektywnie co najmniej 6 m-
cy w trakcie roku. Kwestie wynagrodzenia wójta leŜy w gestii rady, stąd taki projekt 
uchwały. Podkreślił, ze rada nie decyduje o przyznaniu 13-tki, ale rada stwierdza 
jedynie, Ŝe nie ma przeszkód do wypłaty. 
 

Uchwała Nr XVIII/128/08 w sprawie: dodatkowego wynagrodzenia rocznego 
za 2007r. dla Wójta Gminy Ornontowice, na stan 15-tu radnych została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 15  do protokołu. 

 
b) w sprawie: zbycia w drodze przetargu lokalu mies zkalnego nr 306 
usytuowanego w budynku wielorodzinnym poło Ŝonym w Ornontowicach przy 
ul. śabik 13. 
 
Radni nie wnieśli uwag. 

 
Uchwała Nr XVIII/129/08 w sprawie: zbycia w drodze przetargu lokalu 
mieszkalnego nr 306 usytuowanego w budynku wielorodzinnym połoŜonym w 
Ornontowicach przy ul. śabik 13, na stan 15-tu radnych została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik nr 16  do protokołu. 

 
c) w sprawie: stanowiska Rady Gminy Ornontowice odn ośnie przej ęcia w 
całości bądź w ponad 50% wła ścicielskich uprawnie ń wobec KWK „Budryk” w 
Ornontowicach od Skarbu Pa ństwa. 
 
Po uprzednim odczytaniu projektu uchwały przez Przewodniczącego Rady głos 
zabrał Wójt, który nawiązał do sytuacji strajkowej przytaczając bieg wydarzeń, które   
miały miejsce na kopalni. Oznajmił, Ŝe w ub. tygodniu był na spotkaniu u Wojewody, 
który dosyć niekorzystnie przedstawił sytuację gminy wobec obecnej sytuacji. Wójt 
zaproponował wówczas przywrócenie Kopalni jako samodzielnej jednostki na okres 
półroczny bądź dłuŜszy celem wyrównania róŜnic. Po wizycie u Wojewody Wójt 
spotkał się z Prezesem Jastrzębskiej Spółki Węglowej, któremu oznajmił chęć  
przejęcia kopalni Budryk przez samorząd, wiedząc, Ŝe prawnie taki krok jest moŜliwy. 
Kontynuując Wójt podkreślił, Ŝe półtoraroczne działania o odzyskanie naleŜności z 
tyt. wyrobisk górniczych zobowiązuje gminę do podjęcia jakiś działań. Podkreślił, Ŝe 
jest to majątek Skarbu Państwa, równieŜ nas wszystkich, więc ktoś musi się o taki 
majątek zatroszczyć.  
 
Radny Kaczor wyraził obawę czy nie za wcześnie na podejmowanie takiej uchwały,  
sugerując konsultacje ze stroną społeczną  - związkami zawodowymi kopalni. 
Oznajmił równieŜ, Ŝe jego zdaniem treść projektu jest zbyt agresywna – 
zaproponował usunięcie słowa: „wszelkich  działań” i „pełne  poparcie”. UwaŜa teŜ, 
Ŝe paragraf 4 jest zbędny.  
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Radny Jaskółka zauwaŜył, Ŝe aktualna sytuacja to marnotrawstwo pieniędzy i 
zdrowia ludzi. Jest za zrobieniem czegoś w kierunku próby naprawienia konfliktu 
jednak zwrócił uwagę na to czy samorząd nie stanie się pośmiewiskiem. 
 
Radny Nowak oznajmił, Ŝe inicjatywa mająca na celu ratowanie mienia i pracowników 
jest chwalebna ale pomysł raczej zbyt odwaŜny. Dodał, Ŝe rozumie iŜ Wójt ma jakiś 
pomysł na zaŜegnanie konfliktu przy aktualnie obow. Ustawie o związkach 
zawodowych oraz pomysł na dalsze prowadzenie i funkcjonowanie tego zakładu. 
Nawiązując do obaw medialnych podkreślił, Ŝe trzeba zdać sobie sprawę, Ŝe gmina 
mogłaby zostać posądzona o jakiś współudział w strajku celem przejęcia  kopalni.  
 
Radny Milanowski wyraził obawę co gmina zrobi jeŜeli będąc właścicielem kopalni 
taka sytuacja się powtórzy. 
 
Wójt przychylił się do usunięcia zwrotów proponowanych przez radnego Kaczora. 
Gwarantuje radnym, Ŝe nie wykona Ŝadnych gwałtownych kroków, nic o czym by 
rada nie wiedziała. Dodał, Ŝe zdaje sobie sprawę z roli i odpowiedzialności rady a to 
co zamierza wynika z obaw, iŜ nie robiąc nic będzie jeszcze gorzej.  
 
Radca Cichecki przedstawił aspekt prawny co by się stało gdyby doszło do zgody 
ministra do przekazania pakietu akcji gminie. JeŜeli chodzi o kwestie własnościowe – 
to jest spółka akcyjna, tu się własność nie zmieni, własność pozostanie kopalni. 
Gmina nabyłaby jedynie akcje spółki, to jest substytut majątku a nie majątek. Będąc 
właścicielem substytutu majątku zgodnie z kodeksem spółek gmina miałaby wpływ  
na to kto rządzi tą firmą (wójt decydowałby o składzie rady nadzorczej, a rada 
nadzorcza decyduje kto będzie w zarządzie spółki). 
 
Następnie zadał sobie pytanie czy my jako gmina moŜemy stać się właścicielem 
firmy jako spółki – przepis nie jest jednoznaczny, to jest kwestia interpretacji, radca 
nie daje gwarancji, Ŝe Nadzór Wojewody nie uchyli takiej uchwały. Jest to uchwała 
typu polityczno – majątkowego, która jest próbą woli zainteresowania władz 
lokalnych wobec tego co dzieje się z największym zakładem, przedsiębiorstwem w 
Gminie. Gdyby ta uchwała została zaakceptowana przez Nadzór trzeba podjąć 
uchwałę w sprawie zasad nabywania i zbywania udziałów i akcji. Radca oznajmił, Ŝe 
jego zdaniem gmina moŜe dostać akcje za darmo bo jest podmiotem publicznym. I 
stąd w tych aspektach sprawa jest dopuszczalna. Trzeba zaczekać jak zareaguje 
Nadzór Prawny Wojewody na tę uchwałę, jeŜeli zostanie podjęta.  
 
Radny Szołtysek wspomniał, Ŝe takiej informacji w tajemnicy utrzymać się nie da.  
 
Radny Bijak podkreślił, Ŝe temat jest bardzo trudny. Zwrócił przy tym uwagę na fakt 
postoju kopalni przez tak długi okres. Nie chce dopuścić myśli, Ŝe ten zakład mógłby 
być zamknięty wskazując na znaczny wzrost bezrobocia. UwaŜa, Ŝe jeŜeli w tym 
temacie coś zaczniemy robić nikt w przyszłości nie zarzuci samorządowi braku 
zainteresowania wobec takiego problemu. 
 
Wójt nawiązał do przejmowania Ośrodka Zdrowia i braku sprzeciwu ze strony 
związków zawodowych. 
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Radny Nocoń zaproponował nie decydowanie bez konsultacji ze związkiem 
zawodowymi, co ponownie poparł radny Kaczor. 
 
Wójt podkreślił, Ŝe bez przyzwolenia rady, nie moŜe podejmować Ŝadnych kroków, 
dodał teŜ, Ŝe aktualna sytuacja jest wynikiem nie przygotowania Kopalni Budryk do 
włączenia do JSW. 
 
Radny Kotyczka oznajmił, Ŝe radni mają przecieŜ zaufanie do Wójta, a ta uchwała 
nie jest jednoznaczna z przejęciem kopalni a jedynie udzieleniem Wójtowi 
przyzwolenia do jakichkolwiek działań. 
 
Radny Spyra wyraził obawy o moŜliwe podteksty polityczne, ale dodał, Ŝe popiera 
pomysł udzielenia Wójtowi przyzwolenia.  
 
Radny Milanowski dodał, Ŝe jest to uchwała intencyjna.  
 
Radny Zientek oznajmił, Ŝe dotarły do niego pytania czy właśnie Wójt nie mógłby  
uzdrowić sytuacji w kopalni. 
 
Kolejno dyskutowano nad ostateczną treścią projektu uchwały (uwagi Radcy 
Prawnego). 
 
Radca rozwiał ponadto wątpliwość radnych, iŜ nie ma Ŝadnych przeszkód w 
sprawowaniu funkcji radnego w sytuacji przejęcia kopalni przez gminę. 
 
Następnie Przewodniczący Rady odczytał wersję projektu po wprowadzonych 
autopoprawkach. 
 
 Uchwała Nr XVIII/130/08 w sprawie: stanowiska Rady Gminy Ornontowice 
 odnośnie przejęcia w całości bądź w ponad 50%  właścicielskich  uprawnień 
 wobec KWK „Budryk” w Ornontowicach od Skarbu Państwa, na stan 15-tu 
 radnych została przyjęta 12 głosami „za” przy 1 przeciwnym i 2 
 wstrzymujących się i stanowi załącznik nr 17  do protokołu. 
 
 
W sprawach bieŜących więcej kwestii nie poruszono. 
 
Ad. 11 
Nie wpłynęły interpelacje radnych. 
 
Ad. 12 
W wolnych głosach i wnioskach głos zabrali: 
 
Radny Jaskółka : 

• wspomniał, iŜ miesiąc temu prosił o załatanie dziur na ul. Krótkiej, co do tej 
pory nie zostało wykonane; 
• poinformował o skargach mieszkańców m.in. ul. Jasnej i Słonecznej, dot. 
parkowania samochodów przy wyjeździe z ul. Jasnej na ul. Zwycięstwa. 
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W tym miejscu Przewodniczący Rady dopowiedział, Ŝe zgłosiły się do niego 2 osoby 
z prośbą o wprowadzenie zakazu zatrzymywania się co najmniej do Piekarni 
Państwa .............. albo o spowodowanie aby ul. Jasna była jednokierunkowa. 
 
Wójt odparł, Ŝe druga opcja byłaby trudna do wykonania z uwagi na wyjazd z ul. 
Bankowej. Natomiast podkreślił, Ŝe rozwaŜona zostanie propozycja postawienia 
znaku zakazu zatrzymywania i postoju. 
 
Radny Machulik  zapytał o moŜliwość przedłuŜenia kursu linii M od pętli na końcu 
Ornontowic do Gierałtowic lub o moŜliwość przedłuŜenia linii 936 od Pawilonu 
Handlowego do stołówki PUS-u. Wójt poprosił o przedstawienie takiej prośby na 
piśmie w celu rozpoznania faktycznych potrzeb mieszkańców w tej kwestii.  
 
Będąc przy temacie Wójt wspomniał, Ŝe od dnia 1 lutego br. nastąpi zmiana trasy na 
linii 68 na terenie Ornontowic. Autobusy kursować będą ulicami: Dworcowa, Orzeska, 
Zwycięstwa (do pętli „Ornontowice Granica”), powrót tą samą trasą. Godziny 
przyjazdów autobusów linii 68 z Rudy Śląskiej Halemby do przystanku Ornontowice 
Centrum, jak równieŜ godziny odjazdów autobusów z przystanku Ornontowice 
Centrum w kierunku Rudy Śląskiej Halemby pozostaną bez zmian. W związku z 
wprowadzeniem powyŜszych zmian, na wiatach przystankowych zostaną 
umieszczone nowe rozkłady jazdy, jak równieŜ stosowne informacje o zmianach na 
linii 68.  
 
Radny Szołtysek  spytał o moŜliwość składania wniosków o dofinansowanie 
inwestycji polegających na ekologicznym ogrzewaniu budynków mieszkalnych. Wójt 
odparł, Ŝe wnioski moŜna składać od 1 lutego br.  
 
Radny Szołtysek  zgłosił, iŜ na ul. Cichej na poboczu, przedstawiciele firmy, która 
zajmuje się budową domów wolnostojących typu bungalow urządzili sobie 
stanowisko do mycia samochodów. Z-ca Wójta wspomniał o spotkaniu  
z mieszkańcami ul. Cichej i przedstawicielem firmy .............., które odbyło się 27 
grudnia 2007r. Oznajmił, Ŝe wraz z Kierownikiem ZGKiW zobaczy w terenie jak ta 
sytuacja wygląda i poruszy temat na kolejnym spotkaniu z firmą. Dodał równieŜ, Ŝe 
jeŜeli sprzyjająca pogoda się utrzyma pobocze po stronie północnej ul. Cichej 
zostanie wyczyszczone. 
 
Przewodnicz ący  Rady  wspomniał o składkach na ksiąŜki urodzinowe radnych.  
 
Radny Spyra  podziękował za okazywaną przychylność Kapeli „Śląskie Bajery”. 
 
Wójt  przypomniał o Gali Jasełek oraz II wieczorze kabaretowym zapraszając 
radnych do wzięcia udziału w tych imprezach. 
 
Ad. 13 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 
podziękował wszystkim za udział i o godz. 21.00 zakończył sesję Rady Gminy 
Ornontowice. 
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Przewodniczył: 
 

Stanisław Malczyk 
(-) Przewodniczący Rady Gminy 

 
 
 
 
Protokołowała: Iwona Skrzypczyk 
 


